

2012年12月19日 星期三

海关总署

关税司

规章

高级检索

返回首页

当前位置: 首页>政务信息>政策发布

## 国务院关税税则委员会 关于2013年关税实施方案的通知

税委会[2012]22号

海关总署:

《2013年关税实施方案》已经国务院关税税则委员会第十次全体会议审议通过,并报国务院批准,自2013年1月1日起实施。

特此通知。

附件:2013年关税实施方案

国务院关税税则委员会

2012年12月10日

附件:

### 2013年关税实施方案

#### 一、进口关税调整

##### (一) 最惠国税率:

1. 对9个非全税目信息技术产品继续实行海关核查管理,税率维持不变。因税则税目调整,涉及税目增至10个(见附表1)。

2. 对小麦第8类47个税目的商品继续实施关税配额管理,税目和税率维持不变。对配额外进口的一定数量棉花实施滑准税,并适当调整相关公式参数。对尿素、复合肥、磷酸氢二铵三种化肥的配额税率执行1%的税率(见附表2)。

3. 对感光材料等47种商品继续实施从量税或复合税,税率维持不变,对5种感光材料产品实施从价税(见附表3)。

4. 其他最惠国税率维持不变。

##### (二) 暂定税率:

# 国务院关税税则委员会关于2013年关税实施方案的通知

对燃料油等784项进口商品实施暂定税率（见附表4）。

## （三）协定税率：

根据我国与有关国家或地区签署的贸易或关税优惠协定，对有关国家或地区实施协定税率（见附表5）：

1. 对原产于韩国、印度、斯里兰卡、孟加拉和老挝的1875个税目商品实施亚太贸易协定税率；
2. 对原产于文莱、印度尼西亚、马来西亚、新加坡、泰国、菲律宾、越南、缅甸、老挝和柬埔寨的部分税目商品实施中国-东盟自由贸易协定税率；
3. 对原产于智利的7308个税目商品实施中国-智利自由贸易协定税率，并进一步下调该协定项下部分税目的税率；
4. 对原产于巴基斯坦的6509个税目商品实施中国-巴基斯坦自由贸易协定税率；
5. 对原产于新西兰的7319个税目商品实施中国-新西兰自由贸易协定税率；
6. 对原产于新加坡的2961个税目商品实施中国-新加坡自由贸易协定税率；
7. 对原产于秘鲁的7085个税目商品实施中国-秘鲁自由贸易协定税率；
8. 对原产于哥斯达黎加的7281个税目商品实施中国-哥斯达黎加自由贸易协定税率；
9. 对原产于香港地区且已制定优惠原产地标准的1760个税目商品实施零关税；
10. 对原产于澳门地区且已制定优惠原产地标准1271个税目商品实施零关税；
11. 对原产于台湾地区的614个税目商品实施海峡两岸经济合作框架协议货物贸易早期收获计划协定税率。

## （四）特惠税率：

根据我国与有关国家或地区签署的贸易或关税优惠协定、双边换文情况以及国务院有关决定，对原产于埃塞俄比亚、贝宁、布隆迪、厄立特里亚、吉布提、刚果、几内亚、几内亚比绍、科摩罗、利比里亚、马达加斯加、马里、马拉维、毛里塔尼亚、莫桑比克、卢旺达、塞拉利昂、苏丹、坦桑尼亚、多哥、乌干达、赞比亚、莱索托、乍得、中非、阿富汗、孟加拉国、尼泊尔、东帝汶、也门、萨摩亚、瓦努阿图、赤道几内亚、安哥拉、塞内加尔、尼日尔、索马里、老挝、缅甸和柬埔寨，共40个联合国认定的最不发达国家的部分税目商品实施特惠税率（见附表6）。

## （五）普通税率：

普通税率维持不变。

## 二、出口关税调整

（一）“出口税则”的出口税率维持不变；

# 国务院关税税则委员会关于2013年关税实施方案的通知

(二)对钢铁等部分出口商品实施暂定税率;对部分化肥征收特别出口关税(见附表7)。

## 三、税则税目调整

对部分税则税目进行调整(见附表8)。调整后,2013年版税则税目共计8238个。

以上方案自2013年1月1日起实施。

详见附表1-8(其中,附表5、6略)。

- 附件下载:
- 附表1 非全税目信息加工产品税率表.pdf
  - 附表2 关税配额商品进口税率表.pdf
  - 附表3 进口商品从量税及复合税率表.pdf
  - 附表4 进口商品暂定税率表.pdf
  - 附表5 出口商品税率表.pdf
  - 附表6 进出口税则税目调整表.pdf

【大 中 小】 【打印此页】 【关闭窗口】

版权所有: 中华人民共和国财政部	地址: 北京市西城区三里河南三巷3号
网站管理: 财政部办公厅	电子邮箱: webmaster@mof.gov.cn
技术支持: 财政部信息中心	邮编: 100820 电话: 010-68511114
京ICP备05032860号	

## Tariff Policy Committee of the State Council

### Notice regarding to 2013 Tariff Implementation Plan

Tax Authority [2012] No. 22

General Administration of Customs:

"2013 Tariff Implementation Plan" has been examined and approved by the Tariff Commission of the State Council 10th plenary meeting, and submitted to the State Council for approval, will be valid as of January 1, 2013.

Notice is hereby given.

Attachment: 2013 Tariff Implementation Plan

Tariff Policy Committee of the State Council

December 10, 2012

Attachment:

### 2013 Tariff Implementation Plan

#### 1 Import tariff adjustments

##### 1. MFN rate:

(1) Regarding to the 9 non-full-tax items of information technology products, keep carrying out the Customs verification management, tax rates remain unchanged. Adjust tariff items involving tariff lines increased to 10 (See Annex 1)

(2).Continue the implementation of the tariff quota management on 47 tariff lines of wheat and other commodity, tax items and tax rates remain unchanged. Use a sliding tax and appropriate to adjust the formula parameters for a certain amount of cotton import beyond the quota. The quota rate is 1% for the following three kinds of fertilizer, such as urea, compound fertilizer and diammonium phosphate. (See Annex 2)

(3).Continue to implement the specific duty or compound duties on the 47 commodities such as photosensitive material etc. The tax rate remains unchanged. Implement the ad valorem duties on the 5 photosensitive material products. (See Annex 3)

(4).The other MFN rates remain unchanged.

2. Temporary tariff rate

Use the temporary tariff rate for the fuel oil and other 784 import products. (See Annex 4)

3. Agreement rates.

According to the trade or tariff agreements signed between China and relevant countries or regions, the implementation of the agreement rate for the relevant country or region. (See Annex 5)

(1). Implement the Asia-Pacific Trade Agreement rate on the origin of the 1875 tax items in South Korea, India, Sri Lanka, Bangladesh and Laos;

(2). Implement the China- ASEAN Free Trade Agreement tax rate on the part of the tariff items originating items in Brunei, Indonesia, Malaysia, Singapore, Thailand, Philippines, Vietnam, Myanmar, Laos and Cambodia;

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

(6). China - Singapore Free Trade Agreement tax rate originating in Singapore's 2961 tax items

(7). China -Peru Free Trade Agreement tax rate originating in Peru's 7085

tax items;

(11). Originated from Taiwan to 614 tax items goods implementation on both sides of the Taiwan straits economic cooperation framework agreement on trade in goods early harvest plan agreement rate

#### 4. Preferential agreement

According to our country and the relevant country or region signed trade or tariff concession agreement, and relevant decisions of the state council, for 40 countries which are the UN recognition of the least-developed countries part of the tax items goods implementation preferential tariff. The 40 Countries include: Ethiopia Benin Burundi Eritrea Djibouti Congo guinea guinea-bissau Comoros Liberia Madagascar Mali Malawi Mauritania Mozambique Rwanda Sierra Leone Sudan Tanzania Togo Uganda Zambia Lesotho Chad Mid-Africa Afghanistan Bangladesh Nepal east Timor Yemen Samoa Vanuatu Equatorial Guinea Angola Senegal Niger Somalia Laos Myanmar and Cambodia.

#### 5. General Tariff Rate

The General Tariff Rate remains unchanged.

#### 1. EXPORT TARIFF's Tariff Rate remains unchanged.

2. To parts of chromium iron export items implement the temporary tariff rate; to parts of fertilizer implement the special export tariff. (see Annex 7)

#### 3 The tariff tax adjustment

To adjust part of tariff tax items (see Annex 8). After adjusted, in Tariff Tax Items (Version 2013) has total 8238 categories.

Above scheme will be on January 1<sup>st</sup>, 2013 start implementation.